
DŮVODOVÁ ZPRÁVA PRO 21. SCHŮZI RADY MĚSTA ZUBŘÍ 
konanou dne 21. 08. 2019 

 

Rekonstrukce poslední části veřejného osvětlení – dotace - informace 

 

Zpracoval: Milan Palacký, vedoucí EO                                                                          101.1.2 

Podle dohody MŽP a MPO byla vyhlášena prvá výzva MŽP prostřednictvím Státního fondu 
životního prostředí ČR pro podporu obcí, které se nacházejí na území chráněných krajinných 
oblastí a jejichž počet obyvatel nepřesahuje 100 tisíc. Ostatní obce na území ČR podporuje i 
nadále MPO v rámci programu EFEKT. Obě výzvy pro rok 2019 (MPO i MŽP) s alokací 90 + 30 
milionů korun byly vyhlášeny v srpnu loňského roku.  

Obě ministerstva se dohodla na jednotných podmínkách, jakými jsou maximální výše poskytované 
dotace 2 mil. Kč, uhrazení 50 % způsobilých výdajů na jeden projekt, společné metodické pokyny, 
které vycházejí z programu EFEKT pro žadatele o dotaci, zpracovatele energetických posudků a 
společný způsob vyhodnocení projektů. 

V této výzvě na výměnu 192 svítidel jsme uspěli a získali dotaci 50 % z nákladů 2 178 520 Kč, tj. 
1 089 260 Kč. 

Podobná výzva se chystá i pro rok 2020. V Zubří z celkového počtu 700 ks svítidel je vyměněno od 
roku 2013 cca 400 svítidel, z 99 % i prostřednictvím dotací. Zvlášť poslední výměna se jeví jako 
velmi zdařilou, kromě markantní úspory ve spotřebě světla svítidla velmi dobře fungují. Hlavní 
podmínkou poskytnutí dotace je totiž dodržení přijatelné míry světelného znečištění, které se 
projevuje v barvě světla u nově instalovaného osvětlení. Technicky to lze vyjádřit v parametru 
teploty chromatičnosti. Budou tedy zvýhodněny žádosti, které v celém rekonstruovaném úseku 
osadí svítidla s teplotou chromatičnosti maximálně 2700 K (kelvinů) a se zaměřením světla do 
dolního poloprostoru. 

Tak, jak v minulém případě, kdy se vyplatilo jednat rychle a mít vysoutěženého dodavatele, 
navrhuje EO se pro výměnu rozhodnout, rsp. začít dělat kroky pro zahájení výběrového řízení – 
samozřejmě v případě, že rada bude s projektem souhlasit. Jednalo by se zhruba o 220 – 250 
svítidel, záleží na posouzení energetického auditu. 
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